

## Содержание

Предисловие ( <i>Н.М.Смирнова</i> ) .....	7
---	---

### **Глава I. Язык как базис социальных значений и средство трансляции социального опыта**

<i>Смирнова Н.М.</i> Интерактивная природа смысла: эпистемология метафоры .....	15
<i>Майданов А.С.</i> О смысле вообще и о смысле мифов особенно .....	39
<i>Моркина Ю.С.</i> Интенциональные объекты как смысловые системы .....	64

### **Глава II. Концепт опыта в научном и социальном творчестве**

<i>Новосёлов М.М.</i> Ещё раз о неразличимости и точности знания (О приближённых смыслах и точности опыта).....	91
<i>Ивин А.А.</i> Коллективный опыт и историческое априори .....	115
<i>Горелов А.А., Горелова Т.А.</i> Опыт, истина, смысл .....	134

### **Глава III. Экзистенциально-личностное измерение опыта**

<i>Бескова И.А.</i> Пограничный опыт как исток эмерджентного смысла .....	155
<i>Шульга Е.Н.</i> Эпистемологические аспекты формирования миропонимания: от смыслообразования к моделированию образа мира.....	176
<i>Пилюгина М.А.</i> Взаимосвязь опыта и смысла в процессе интерпретации.....	197
Об авторах.....	207

## Table of contents:

Editor's Preface.....	7
-----------------------	---

### **Chapter I. Language as Basis of the Social Meanings and the Means of Social Meanings Translation**

<i>Natalia M. Smirnova.</i> Interactive Nature of Meaning: Epistemology of the Metaphor.....	15
<i>Anatoly S. Maidanov.</i> On Meaning in General and on the Mythical Meaning in Particular.....	39
<i>Julia S. Morkina.</i> Intentional Objects as Meaningful Systems.....	64

### **Chapter II. The Concept of Experience in Scientific and Social Creative Activity**

<i>Mikhail M. Novoselov.</i> Once more about Indistinguishability and Precision of Knowledge.....	91
<i>Alexander A. Ivin.</i> Collective Experience as Historical a priori.....	115
<i>Anatoly A. Gorelov, Tatiana A. Gorelova.</i> Experience, Truth and Meaning.....	134

### **Chapter III. Existential and Personal Dimensions of Meaning**

<i>Irina A. Beskova.</i> Marginal Experience as the Souse of Emergent Meaning.....	155
<i>Elena N. Shulga.</i> Epistemological Aspects of World-View Formation: from Meaning Creation to World Image Modeling.....	176
<i>Margarita A. Pilugina.</i> Interdependence of Personal Experience and Meaning in Interpretation Process.....	197
About the Authors.....	207